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SUSPERRALDI BERDEARI BURUZKO EZTABAIDA GUNEA 

GUNEA, 2022ko ekainaren 9a, 11:30-13:00 
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Ongietorria eta aurkezpena 

José Ignacio 
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eta Obra 

Hidraulikoetako 

diputatua 

11:40 – 12:00 
Eztabaida prozesuaren ondorio 

nagusiak 

Mónica Pedreira - 

GFAko 

Ingurumeneko 

zuzendaria 

Ambiente de DFG 

12:00-12:20 

Gipuzkoako azpiegitura berdeen 

ekintza-plana. Nola integratu dira 

Think Tank-eko proposamenak? 

Iker Zubimendi -  

GFAko 

ingurumeneko 

erdi mailako 

teknikaria 

Ambiente de DFG 

12:20-12:55 Eztabaida Parte hartzaileak 

12:55-13:00 Ebaluazioa eta itxiera 

Leire Goienetxea 

eta José Ignacio 

Asensio 
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2. Parte hartzaileak 

- Mónica Pedreira 

- Nerea Errasti 

- Iker Zubimendi 

- David Zabala 

- Jesús Alquézar 

- Cristina Peña 

- Enrique Ramos 

- Ainhoa González 

- Amaia Otazo 

- Ibone Ametzaga 

- Leire Goienetxea 

- Mikel Gaztañaga 

 

 

 

3. Ongietorria eta aurkezpena 

Mónica Pedreirak hasiera eman dio saioari, eta egun onak eman dizkie parte 

hartzaile guztiei. Azaldu du Gipuzkoako biodibertsitatearen eta azpiegitura berdeen 

zikloaren azken saioa izango dela. «Hilabete hauetako saioetan azpiegitura berdeak 

landu ditugu. Think Tank hau parte hartzeko eta entzuteko gunea izan da. Politika 

publikoak aberastu dira, talde honetan partekatu eta eztabaidatu dugunetik abiatuta. 

Think Tank-en azken saio honetan, espazio horren funtzioa eta rola azpimarratu nahi 

ditut. Azken hilabeteetan hainbat gai garrantzitsu aztertu ditugu. Hiru multzotan lan 

egin dugu, eta horietan ekarpen ugari egin dizkiguzue. Zuen ekarpenak orain aurkeztuko 

diren proposamen eta proiektuetan jasota daude. Gaur, azken ondorioetan zentratu 

nahiko nuke».   

 

4. Eztabaida prozesuaren ondorio nagusiak 

 Mónica Pedreirak bere hitzaldiarekin jarraitu du, eztabaida prozesuaren ondorio 

nagusietan zentratuta, eta Think Tank-en ibilbidea azaltzen hasi da. «Diagnostikoan eta 

jardun eremuetan lan egin dugu. Hasierako bilera bat egin genuen azpiegitura berdeari 
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buruz, eta zuen ekarpenak hiru multzotan banatu genituen: hedapena, sentsibilizazioa 

eta komunikazioa. Ezagutzaren esparruan lan egiteko beharra dago, baita eragileen 

artean lankidetzan aritzekoa ere. Naturarekiko loturaren garrantzia ere aipatu da. 

Azkenik, gai honen dimentsio ekonomiko eta industrialari heldu diogu: azpiegitura 

berdeak eta biodibertsitateak ondorioak dituzte ekonomiaren eta lurraldeko industrien 

lehiakortasunean». Mónica Pedreirak zeharkako izaera duten bi ondorio nagusiak 

bereizi ditu:   

● Lurraldeko eragileek modu batera edo bestera inplikatuta egon behar dute. 

Konexioa azpiegitura berdearen eta Gipuzkoako Foru Aldundiko 

departamentuen auzitik haratago egin behar da. Gizarteko beste sektore 

batzuek egon behar dute.  

● Adituekin lankidetzan aritzeko eta sare adituak sortzeko beharra, ekintzari 

lehentasuna emanez.   
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5. Gipuzkoako azpiegitura berdeen ekintza plana. Nola 

integratu dira Think Tank-eko proposamenak?  

Iker Zubimendik Gipuzkoako azpiegitura berdeen ekintza plana aurkeztu du. 

Mónica Pedreirak azaldu duenez, Think Tank honen ideia izan da talde honetan sortu 

diren iruzkinak eta ideiak biltzea eta planean txertatzea. Ekintza plana Naturklimarekin 

batera antolatu dugu. Beste ekintza zehatz batzuetarako, lurraldeko beste eragile 

batzuekin lankidetzan aritzea ere aurreikusten da. Eragile horiek eskumen 

garrantzitsuak izan ditzakete lurraldean». 

Azaldu du helburu orokor bati erantzuten dioten sei programa dituztela.  

● Gipuzkoako Azpiegitura Berdeen Sarea lurraldeko eta udaletako plangintza 

integratzeko programa da lehena, baita tokiko administrazioei laguntzea ere 

azpiegitura berdeetako totkiko sareak ezartzen. 

● Bigarrena da azpiegitura berdearen funtzionaltasun ekologikoa kontserbatzeko 

eta hobetzeko programa.  

● Hirugarrena da Gipuzkoako Azpiegitura Berdearen Sarearen kudeaketa 

sustatzeko programa, lurraldea kudeatzen duten administrazioek haren funtzio 

ekologikoak kontserbatzera eta hobetzera bideratuta dagoena. 

● Laugarrena Azpiegitura Berdea herritarren artean ezagutarazteko eta naturaren 

kontserbazioan herritarren erantzunkidetasuna sustatzeko programa da. 

● Bosgarren programa azpiegitura berdeari buruzko ezagutza eta zerbitzu 

ekosistemikoak emateko gaitasuna hobetzekoa da.  

● Azkena Gipuzkoako Azpiegitura Berdearen Sarearen gobernantzarako eta 

jarraipenerako programa da. Gipuzkoako Azpiegitura Berdearen Sarearen 

gobernantza sistema ezartzea, lurraldean jarduten duten eragileen artean 

koordinatua eta haiekin koherentzia mantenduta.    
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«Programa horiek guztiak 52 ekintza eta azpiprogramatan bana daitezke, eta 

ekintza eta azpiprograma horiek behin-behinekoak dira. Oraindik garaiz zaudete 

gomendio gehiago egiteko edo ideiak proposatzeko. Lehen saioan brain storming bat 

egin zuten. Gero landu eta prozesuan txertatu ditugun ideia pila bat agertu ziren. 

Bigarren saioan, hedapenaren eta komunikazioaren gaiak landu ziren. Laugarren 

programan sartu dira. Think Tank honen hirugarren saioan inbertsioen gaia eta horiek 

finantzatzeko modua landu ditugu. Hori bigarren kontserbazio programari lotuta dago, 

baita lehen programari ere. Azken saiotik abiatuta, ekintza plan bat deskribatu da. 

Ekintza horiek guztiak bigarren programan daude deskribatuta. Hiru azpiprograma ere 

definitu ditugu. Udalek parte hartzeko proposamen bat zegoen».  

«Landa eremua ere landu da udalerri mailan. Adibidez, industrialdeak 

berdatzeko orientazioa. Dagoeneko ezin da lurzoru gehiago kontsumitu eta, beraz, ezin 

da jarraitu lurzorua artifizialtzen. Beste proposamen talde batzuk ere bazeuden. 

Lankidetza eta gobernantza proposamenak ere bazeuden, eta hainbat programatan 

txertatu ditugu. Egia da ezinezkoa izan dela taldean atera diren proposamen guztiak 

txertatzea. Hala ere, filosofia presente dago egin diren ekintza guztietan. 52 ekintzen 
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zerrenda horretaz gain, hobetzeko beste 40-50 proiektu aurreikusten ditu ekintza 

planak. Landa lana egiten ari gara haiek definitzeko». 

«Amaitzeko, esan nahi nuke Think Tank-aren ziklo hau hemen amaitzen dela. 

Baina, aurretik Mónicak esan duen bezala, edozein elkarlanerako prest gaude. 

Proposamenen bat bidali nahi badiguzue, libre zarete. Posta irekita daukagu». 

 

6. Eztabaida 

Monica Pedreirak taldeko eztabaida hasi du eta azpimarratu du Think Tank zikloa 

amaitu arren, gomendioak egiten jarrai dezaketela. «Ekarpenak egin nahi badituzue, 

egin ditzakezue. Oraindik plana prestatzen ari gara, eta, prest daukagunean, e-mail 

bidez bidaliko dizuegu».  

«Azpiegitura berdeen garrantziaz haratago joan nahi izan dugu: eremu horretara 

mugatzen ez ziren politiken konbergentzia bilatu dugu. Dimentsio sozial bat sartu nahi 

izan da. Beraz, azpiegitura berdeak beste eztabaida eta eremu batzuk integratzeko balio 

izan du». Jarraian, esan du lidergoa oso garrantzitsua iruditzen zaiela: «gutxienez, 

eragileen arteko koordinazioa eta lankidetza egotea. Biodibertsitatea baino askoz 

gehiago da, ikuspegi zabalagoa da. Ekonomia suspertzeko aukera ere bada: aukerak eta 

laguntzak egongo dira, eta beharrezkoa izango da hori guztia proiektuetan murgiltzea, 

praktikan. Ekintza plan bat egiten saiatu gara, lurraldeko beste eragile batzuekin 

alderatuta».  

Ibone Ametzagak esan du bera ere ados dagoela klimatik askoz haratago doala 

esatearekin. «Adibidez, udalerriek badituzte arazoak konpondu direnak naturak berak 

konpontzen dituen bezala. Kudeaketa moldagarria da. Gehitu nahi nuke nire ustez 

osasunaren dimentsioa oso garrantzitsua dela. Adibidez, parkeak sortzea ez da klima 

edo ingurumen kontu hutsa. Aitzitik, eragin positiboa du pertsonen osasunean». 

Mónica Pedreirak adierazi du ados dagoela Ibone Ametzagarekin, adierazleetako 

bat osasuna izan behar delako. «Adibide bat jarriko dut: Zenbat inbertitzen da osasun 

publikoan jatorri klimatikoa duten arazoak konpontzeko? Adibidez, airearen 

kutsaduran». 
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Ibone Ametzagak gaineratu du gida batzuk prestatzen ari direla, udalek 

azpiegitura berdearen gidak txerta ditzaten. «Udal mailan aplikatu ahal izango diren 

hainbat proiektu garatzen ari gara. Interesatuta bazaudete, xehetasun handiagoz azal 

diezazueket». 

 

Cristina Peñak eskerrak eman ditu. «Oso baliagarria izan zait talde honetan egin 

dugun lan guztia. Horregatik, eskerrik asko guztiarengatik. Atsegin handiz ezagutu eta 

parte hartu dugu talde honetan. Eskerrik asko». 

Amaia Otazok ere eskertu du Think Tank-en eztabaida prozesuan egindako 

guztia. «Nire kasuan, Think Tank honetan parte hartzeak aukera eman dit politika 

publikoak nola sortzen diren jakiteko. Askotan berandu jakiten dugulako. Guk, Kutxa 

Fundazioa garen aldetik, talde honetan ezarri diren lan ildoak babesten jarraituko dugu. 

Pentsatzen dut lankidetzan jarraituko dugula. Eskerrik asko guztiagatik». 

Mónica Pedreirak proposatu du eragile sare bat sortzea. «Harremanetan jarraitu 

nahi dugu. Esan diezaguzuen nola handitu dezakegun inpaktua. Eragile bakoitzak bere 

kezkak izango ditu, eta helburua da kezka horiek guri helaraztea. Oso gustura jarraituko 

dugu zuekin lankidetzan». 

Ainhoa Gonzálezek ere eskerrak eman dizkie parte-hartzaile guztiei: «Talde hau 

hasi genuenean, interes pertsonal hutsagatik hurbildu nintzen. Baina, aurrera egin 
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dugun heinean, enpresa pribatuaren ordezkari gisa integratu naiz. Eskerrik asko 

guztiarengatik. Plazerra izan da Think Tank-en ziklo honetan parte hartzea».  

David Zabalak ere eskerrak eman dizkie parte-hartzaile guztiei. «Ados nago 

saioan esandakoarekin. Proiektu jakin batzuetara jaitsi izana gustatu zait. Adibide bat 

jartzearren, zerga kenkariarena gustatu zait. Baita enpresek karbono aztarnagatik 

tokian bertan konpentsatu behar izatea ere. Bestalde, oso garrantzitsua iruditzen zait 

lurraldeko eragileen arteko lankidetza. Lehen aipatu dugun ildotik, gu ere, Naturklima 

bezala, edozein lankidetza mota egiteko prest gaude. Eskerrik asko guztiarengatik». 

Enrique Ramosek hartu du hitza gogoeta txiki bat egiteko. «Errealitatera eta 

praktikotasunera jaistea lortu dugu. Teoria eta hausnarketa oso ondo daude, baina 

errealitatera jaitsi behar da. Errealitatean eragiten ez bada, nire ustez, ez da laguntzen. 

Think Tank honen balorazio positiboa egin nahiko nuke. Zorionak».  

 

 

 

7. Ebaluazioa eta itxiera 

Mónica Pedreirak adierazi du ados dagoela Enrique Ramosekin, errealitatean 

eragitea beharrezkoa dela. «Nire ustez, erakunde publikoa garen aldetik, hainbat 

enpresa, fundazio eta erakunde deitzean, gogoetatik haratago joan behar dugu. Gure 

betebeharra da, eta errespetu kontua da. Administrazio publikoa garen aldetik, zuen 

hausnarketek politika publikoen sorreran eragina izatea nahi dugu. Entzun egin 

zaituztegu, eta elkarrizketarako gune bat da. Norabide ona da bidezkoa denari buruz 

hausnartzea, baina jardutea. Arazoa ez da informazio falta. Jarduteko garaia da. Era 

berean, adierazi nahi nuke zintzotasun handienarekin lan egin nahi izan dugula». 

Era berean, azpimarratu du zuzendaritzan teknikarien eta politikarien arteko 

konbinazio oso ona egon dela. «Talde tekniko ona eta zuzendaritza politiko ona behar 

dira. Talde honetan konbinazio hori izan dugu, eta horri esker askoz azkarrago egin ahal 

izan dugu aurrera. Honekin saioa amaitu nahiko nuke eta eskerrak eman nahi dizkiet 

guztiei parte hartzeagatik. Lehen esan dizuedan bezala, gure helbide elektronikoa irekita 

dago zuen iradokizunetarako. Eskerrik asko». 
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Ibone Ametzagak saioa amaitu aurretik hitza hartu du, eta esan du ados dagoela 

talde teknikoaren garrantziarekin. «Eraldaketan funtsezko eragileak dira. Mónica 

Pedreirak aipatu duen politikarien eta teknikarien konbinazio hori funtsezkoa da. 

Gainera, esan nahiko nuke Think Tank honetan benetan entzun dela. Garrantzi handia 

duten eta ondorio larriak izaten ari diren gaiak landu ditugu. Interdependentzia handia 

dago eremuen artean. Amaitzeko, eskerrak eman nahi dizkizuet guztiei. Eskerrik asko».
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8. Eranskinak 

a. Aurkezpena: Gipuzkoako azpiegitura berdeen ekintza plana. 
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